
 

FÖRSKOLENÄMNDEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SAMMANTRÄDESDATUM DIARIENUMMER SIDA 
16 februari 2022 FSN-2021/634 1 (31) 

 

 

 

   Utdragsbestyrkande: 
    

 

Nämnd Förskolenämnden  
   

Offentligt sammanträde Nej  
   

Sammanträdesdag 16 februari 2022  
   

Tid och plats Klockan 18:00-21:35, Teams / A-salen, 
kommunalhuset, Kommunalvägen 28, Huddinge 

 

   
 Ledamöter Frånvarande  

följande paragrafer 
Tjänstgörande  
ersättare 

 Beslutande  Tomas Selin (C), Ordförande   
 Mats Österholm (M)   
 Caroline Örtholm (M) 

Erling Karlsson (S) 
Samtliga Anna Sjösten Yderhag (M) 

 Shadi Domat (L) 
Roksana Schnittger (KD)        

 
Samtliga  

 
Jonas Sindahl (M) 

 Mikael Tångring (DP)   
 Liz Trana (S)   
 Carina Andersson (S)   
 Sonia Benavente (V)   
 Malin Ahlgren (V)   
 Sven Pernils (SD)   

 
 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Viktor Dovresjö (L), Joacim Andersson (HP), Pran Malhotra (S), Nora Salem (S), 
Tomas Nordström (MP), Tord Rådberg (SD) 

 
Övriga närvarande Se nästa sida 

 
Utses att justera Shadi Domat 

   
Justeringens tid Tisdag den 22 februari Paragrafer 1–20 

   
Underskrifter   

 Gabriella Demirci  
 Sekreterare 

 

 

 Tomas Selin  
 Ordförande 

 

 

 Shadi Domat  
 Justerande 

 
Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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 Förskolenämndens sammanträde den 16 februari 2022 

Övriga närvarande 
Johan Skofteröd, utbildningsdirektör 
Susanne Fritz, verksamhetschef 
Cecilia Wessfeldt, biträdande verksamhetschef 
Therese Branevig, avdelningschef ekonomi och lokal 
Annika Wensing Stjerngren, kostkonsulent § 1–7 
Karolin Bogren Gavling, verksamhetscontroller 
Maria Klasson, verksamhetscontroller § 1–12 
Jenny Wilmenius, verksamhetscontroller 
Maria Rindefors Dufva, ekonomichef 
Pernilla Ottosson, ekonomicontroller 
Jonas Uebel, lokalstrateg 
Marie Lundmark Bergström, lokalstrateg 
Marco Borja Claure, It-tekniker, kommunstyrelsens förvaltning § 1–7 
Sasan Akhtari (S), åhörare 
Jenny Valenin, nämndsekreterare 
Gabriella Demirci. nämndsekreterare 
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BEVIS  
om justering av Förskolenämnden protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Förskolenämnden har sammanträtt den 16 februari 2022 

Protokollet har justerats den  22 februari 2022 

Anslaget sattes upp den 23 februari 2022 

Anslaget tas ner den 17 mars 2022 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  17 mars 2022 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Barn- och utbildningsförvaltningen, 
Registrator, Gymnasietorget 1, 
Huddinge 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Gabriella Demirci 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Förskolenämnden 16 februari 2022 § 1   
    
    

 
 
 

Godkännande av föredragningslistan   
 

Sammanträdet inleds med att ledamot Shadi Domat (L) och ledamot 
Mikael Tångring (DP) presenterar sig och hälsas välkomna av nämnden. 

 

Förskolenämndens beslut  
Nämnden fastställer föredragningslistan till sammanträdet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Förskolenämnden 16 februari 2022 § 2   
    
    
 

 
 

Ekonomirapport  
 
Förskolenämndens beslut 
Ekonomichef Maria Rindefors Dufva redovisar ekonomirapport per 
januari 2022 för nämnden. 

 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C), ekonomichef Maria Rindefors Dufva 
och Sven Pernils (SD). 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Förskolenämnden 16 februari 2022 § 3   
    
Diarienummer FSN-2021/598.601    
 

 
 

Återkommande informationspunkt - Redovisning av 
ekologisk hållbarhet i förskolan  
 
Förskolenämndens beslut 
Förskolenämnden har tagit del av Redovisning av ekologisk hållbarhet i 
förskolan. 

Sammanfattning 
Under 2021 hade Huddinge kommun i sitt miljöprogram 2017–2021 och 
förskolenämnden i sin verksamhetsplan mål kring ekologisk hållbarhet. 
Tre områden har följts upp på barn- och utbildningsförvaltningen: 
 
• Inköpt mängd kött och charkprodukter av nöt- och fläskkött i förhållande till den 

totala inköpsmängden livsmedel 
• Mängd matsvinn 
• Inköp av ekologiska livsmedel 

                 Resultat 
Under 2021 visar statistiken över inköpta livsmedel i Huddinge kommun 
att 3,5 procent av den totala mängden inköpta livsmedel var kött och 
charkprodukter av nöt- och fläskkött. Den lägsta nivån sedan starten av 
mätningarna 2015. 
  
2021 visade ett lägre matsvinn per barn och dag än 2020 vilket är positivt. 
  
Sedan 2017 har inköpen av ekologiska livsmedel minskat både inom 
förskolan och Huddinge kommun totalt. Inom förskolan ligger man dock 
högst bland verksamheterna och har fortfarande en hög andel ekologiska 
livsmedel på 45 %. 
  
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C), Liz Trana (S), kostkonsulent Annika 
Wensing Stjerngren, Erling Karlsson (S), Sven Pernils (SD), Mats 
Österholm (M) och Sonia Benavente (V). 
 
Beslutet ska skickas till 
Akten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Förskolenämnden 16 februari 2022 § 4   
    
Diarienummer FSN-2021/597.601    
 

 
 

Återkommande informationspunkt - Arbetsplan 2022 
för förskolan  
 
Förskolenämndens beslut 
Förskolenämnden har tagit del av förskolans arbetsplan 2022 för 
förskolenämnden.  

 
Sammanfattning 
Förvaltningen har med utgångspunkt i Verksamhetsplan 2022 för 
förskolenämnden (FSN-2021/425) utarbetat en arbetsplan för förskolans 
verksamhet för år 2022, se bilaga Förskolans arbetsplan 2022. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C), Verksamhetschef Susanne Fritz, 
Tomas Nordström (MP), lokalsamordnare Marie Lundmark Bergström 
och Erling Karlsson (S). 
 
Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 
Akten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Förskolenämnden 16 februari 2022 § 5   
    
    
 

 
 

Information om lokalbehovsprognos för 
förskolenämnden  
 
Förskolenämndens beslut 
Förskolenämnden har tagit del av redovisningen och informationen om 
lokalbehovsprognos. 

 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C), lokalsamordnare Marie Lundmark 
Bergström, lokalsamordnare Jonas Uebel, Malin Ahlgren (V), Tomas 
Nordström (MP), Liz Trana (S), Sonia Benavente (V) och  
Erling Karlsson (S). 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Förskolenämnden 16 februari 2022 § 6   
    
    
 

 
 

Information från förvaltningen  
 
Verksamhetschef Susanne Fritz informerar om covid-19 läget. För tillfälligt finns det 
inte större smittspridning bland förskolorna. En öppen förskola i Segeltorp har stängt 
pga. Covid-19 annars ser det bra ut i stort. 

  

Verksamhetscontroller Maria Klasson har en föredragning om följande. 
• Information om tillsyn och samverkan med fristående verksamheter 
• Genomgång av årshjul för information till nämnden om ärenden som gäller      
fristående verksamheter 
• Aktuella ärenden 
• Tillsyn 2022 

 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C), Sven Pernils (SD), utbildningsdirektör Johan 
Skofteröd, verksamhetscontroller Maria Klasson, Malin Ahlgren (V) och  
Mats Österholm (M). 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Förskolenämnden 16 februari 2022 § 7   
    
Diarienummer FSN-2021/628.601    
 

 
 

Bokslut och verksamhetsberättelse 2021 för 
förskolenämnden  
 
Förskolenämndens beslut 
Nämnden beslutar för egen del 

1.Nämnden godkänner bokslut och verksamhetsberättelseberättelse för år 2021 och 
överlämnar ärendet till kommunstyrelsen för avstämning. 

2.Nämnden godkänner förvaltningens förslag till resultatöverföring för förskolor i 
egen regi 

Nämnden begär hos kommunstyrelsen 

3.Nämnden begär hos kommunstyrelsen om resultatöverföring delar av nämndens 
överskott på 512 tkr. 

Sammanfattning 
Den sammanvägda måluppfyllelsen bedöms som i hög grad uppfylld. Samtliga av 
nämndens övergripande mål under år 2021 uppskattas vara i nivå, eller över den 
nivå som planerats för. Dock har något uppdrag samt några aktiviteter i 
arbetsplanen inte kunnat genomföras fullt ut. 
 
Per den 31 december 2021 redovisar förskolenämnden en positiv avvikelse på 22 
mnkr. Central nämnd och administration redovisar ett överskott om 18,4 mnkr och 
förskoleverksamheten i egen regi ett överskott på 3,6 mnkr. 
 
Sammantaget förklaras den positiva avvikelsen inom central nämnd och 
administration av totalt 93 färre inskrivna barn mot budgeterat. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C), ekonomicontroller Pernilla Ottosson, 
verksamhetschef Susanne Fritz, Tomas Nordström (MP), Malin Ahlgren (V), Shadi 
Domat (L), biträdande verksamhetschef Cecilia Wessfeldt, Erling Karlsson (S), 
Sven Pernils (SD), Mats Österholm, och ekonomichef Maria Rindefors Dufva. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Förskolenämnden 16 februari 2022 § 7 forts.   
    
Diarienummer FSN-2021/628.601    
 

 
 

 
 
 
Protokollsanteckningar 
Erling Karlsson (S) lämnar en bifogad protokollsanteckning till protokollet, 
FSN Bilaga § 1 
Malin Ahlgren (V) lämnar en bifogad protokollsanteckning till protokollet, 
FSN Bilaga § 2 
 
Suppleantyttrande 
Tomas Nordström (MP) lämnar en bifogad suppleantyttrande till protokollet, 
FSN Bilaga § 3 
  
Bilagor 
Protokollsanteckning från Socialdemokraterna 
Protokollsanteckning från Vänsterpartiet 
Suppleantyttrande från Miljöpartiet 
 
 
 
 
 
Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 
Akten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Förskolenämnden 16 februari 2022 § 8   
    
Diarienummer FSN-2021/620.601    
 

 
 

Nedläggning av förskolan Gullvivan  
 
Förskolenämndens beslut 
Nämnden godkänner förvaltningens förslag om att lägga ner förskolan Gullvivans 
verksamhet i Snättringe. Sista verksamhetsdag på förskolan Gullvivan blir fredag 1 
juli 2022. 

Sammanfattning 
Barnunderlaget i Snättringe bedöms öka med cirka 5 barn per år fram till 2030. 
Befolkningsprognosen har flertalet gånger reviderats ner på senare år. Snättringe blir i 
och med förskolan Bildhuggarens öppnande i augusti 2022 en av Huddinges 
kommundelar med störst överskott på förskoleplatser, varför det bedöms som möjligt 
att lägga ner förskolan Gullvivan. Barnen kommer att erbjudas plats på de kommunala 
förskolorna Grottan och Solrosen i Snättringe. Det står även vårdnadshavare fritt att 
ställa sitt barn i byteskö till annan förskola om de så önskar. Minst en av Gullvivans 
pedagoger kommer att erbjudas anställning på Grottan respektive Solrosen för att 
underlätta övergången för barnen så mycket som möjligt. Samtlig personal kommer i 
möjligaste mån omplaceras i närområdet. 
 
Gullvivans förskola föreslås bedriva befintlig verksamhet till fredag 1 juli 2022.  
Fr o m måndag vecka 27, den 4 juli, till och med fredag vecka 31, den 5 augusti, 
kommer Gullvivans barn erbjudas plats på sommaröppen förskola innan placering på 
vald och tilldelad förskola genomförs. Första verksamhetsdag på den nya förskolan 
blir måndag vecka 32, den 8 augusti. 
 
Nedläggningen medför en effektivare förskoleorganisation i Snättringe, ett effektivare 
lokalutnyttjande och lägre kostnader för förskolenämnden. Aktuell årshyra uppgår till 
cirka 950 000 kronor för Gullvivan och förskolenämndens hyresavtal med Huddinge 
Samhällsfastigheter kommer att sägas upp efter att nämnden gett sitt godkännande till 
att avveckla Gullvivan. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C), Tomas Nordström (MP), Erling Karlsson (S), 
lokalsamordnare Jonas Uebel, Sven Pernils (SD), Mats Österholm (M) och Malin 
Ahlgren (V) 
 
 
 

 Sammanträdesdatum Paragraf  
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Förskolenämnden 16 februari 2022 § 8 forts.  
    
Diarienummer FSN-2021/620.601    
 

 
 

 
Protokollsanteckning 
Erling Karlsson (S) och Malin Ahlgren (V) lämnar en gemensam bifogad 
protokollsanteckning med suppleantyttrande från Tomas Nordström (MP) 
till protokollet, FSN Bilaga § 4 
 
 
Bilaga 
Protokollsanteckning från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet och 
suppleantyttrande från Miljöpartiet de gröna. 
 
Beslutet ska skickas till 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Kommunstyrelsen 
Samhällsbyggnadsavdelningen 
Akten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Förskolenämnden 16 februari 2022 § 9   
    
Diarienummer FSN-2021/442.601    
 

 
 

Ansökan om godkännande Jensen förskola 
Snättringe  
 
Förskolenämndens beslut 
Förskolenämnden godkänner Jensen education school AB:s ansökan om etablering 
av förskoleverksamhet omfattande maximalt 140 platser i fastigheten Bildhuggaren 
1 från och med den 1 augusti 2022. Beslutet är fattat i enlighet med 2 kap. 5§ i 
skollagen (2010:800) 

Sammanfattning 
Huvudmannen för Jensen förskola Snättringe, Jensen education school AB med 
organisationsnummer 556560–6208 har till barn- och utbildningsförvaltningen 
inkommit med en ansökan avseende godkännande för att nyetablering av 
förskoleverksamhet i fastighet Bildhuggaren 1, Häradsvägen 109 i Snättringe med en 
maximal kapacitet omfattande 140 platser. 
 
Förvaltningens bedömning, utifrån handläggningen i ärendet, är att huvudmannen i 
enlighet med 2 kap. 5§ i skollagen har förutsättningar att följa de föreskrifter som 
gäller varvid förvaltningen föreslår att ansökan om godkännande ska beviljas. 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C), Tomas Nordström (MP), verksamhetscontroller 
Maria Klasson, Erling Karlsson (S) och Malin Ahlgren (V). 
 
Protokollsanteckningar 
Erling Karlsson (S) och Malin Ahlgren (V) lämnar en gemensam bifogad 
protokollsanteckning till protokollet, FSN Bilaga § 5. 
 
Suppleantyttrande 
Tomas Nordström (MP) lämnar ett bifogat suppleantyttrande till protokollet, FSN 
Bilaga § 6. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Förskolenämnden 16 februari 2022 § 9 forts.   
    
Diarienummer FSN-2021/442.601    
 

 
 
 
Bilagor 
Protokollsanteckning från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet 

                 Suppleantyttrande från Miljöpartiet de gröna 
 
Beslutet ska skickas till 
Jensen education school AB 
Akten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Förskolenämnden 16 februari 2022 § 10   
    
Diarienummer FSN-2021/587.601    
 

 
 

Ansökan om godkännande och rätt till bidrag, 
Stjärnorna  
 
Förskolenämndens beslut 
1. Förskolenämnden godkänner Helena Warfvinge pedagogisk omsorgs ansökan om 
byte av huvudman för driften av verksamheten. 

2. Förskolenämnden ger Stjärnorna Warfvinge AB med organisationsnummer 
559346-9934 rätt till bidrag för en verksamhet omfattande maximalt 18 platser på 
Mellanskogsvägen 2 i Huddinge. Beslutet gäller från det att förskolenämndens 
protokoll från sammanträdet den 16 februari 2022 justerats. 

 
Sammanfattning 
Helena Warfvinge pedagogisk omsorg har till barn- och utbildningsförvaltningen 
inkommit med en ansökan om byte av företagsform för bolaget. Helena Warfvinge 
pedagogisk omsorg drivs idag som enskild firma med organisationsnummer 
19850924-0126. Huvudmannen för Helena Warfvinge pedagogisk omsorg ansöker 
om att från och med 1 januari 2022 driva verksamheten vidare genom Stjärnorna 
Warfvinge AB med organisationsnummer 559346-9934. Då byte av 
organisationsnummer är att betecknas som byte av huvudman måste detta ansökas 
om och godkännas av förskolenämnden. I samband med byte av organisationsform 
för verksamheten avser även huvudmannen ändra namnet för verksamheten från 
Helena Warfvinge pedagogisk omsorg till Stjärnorna. 
 
Pedagogisk omsorg styrs av skollagen, främst kapitel 25. Förskolans läroplan är 
vägledande men inte bindande för pedagogisk omsorg. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C). 
 
Beslutet ska skickas till 
Huvudmannen för Helena Warfvinge pedagogisk omsorg 
Akten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Förskolenämnden 16 februari 2022 § 11   
    
Diarienummer FSN-2021/600.601    
 

 
 

Granskningsrapport, dialoger, webbenkät och 
dokumentanalys avseende användning av 
digitaliseringens möjligheter i kommunens 
verksamheter  
 
Förskolenämndens beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande lämnas till förskolenämnden som svar på 
skrivelse rörande Granskningsrapport, dialoger, webbenkät och 
dokumentanalys avseende användning av digitaliseringen möjligheter i 
kommunens verksamheter. 

Sammanfattning 
En skrivelse från Huddinge kommunens revisorers revisionsgrupp 2 
avseende användningen av digitaliseringens möjligheter i kommunens 
verksamheter, med bifogad konsultrapport, har inkommit till kommunens 
samtliga nämnder för yttrande. 
 
Revisionsgrupp 2 rekommenderar att nämnderna i enlighet med 
kommunens målstruktur bland annat säkerställer att i sina 
verksamhetsplaner för 2022 implementerar specifika, mätbara, rimliga 
och tidsatta mål för digitaliseringsarbetet och att deras förvaltningar förses 
med tillräckliga resurser och kompetens för att i enlighet med PM3-
modellen driva verksamhetsutveckling i samverkan med 
digitaliseringsenheten inom kommunstyrelsens förvaltning. 
 
För att klara de kommande årens utmaningar behöver kommunsektorn 
hitta vägar för att kunna utföra jobbet på ett effektivare sätt. Det kan bland 
annat handla om att arbeta smartare genom att använda ny teknik för att 
digitalisera och automatisera arbetssätt, vilket framgår av kommunens 
viktigaste styrdokument, Mål och budget 2022. Digitaliseringen har 
därmed en framskjuten plats i Huddinge kommuns utvecklingsarbete 
såväl som i Barn- och utbildningsförvaltningen. 
 
Svaret på rekommendationerna från revisionsgrupp 2 återges mer i detalj 
under rubriken förvaltningens synpunkter i Barn- och 
utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande till såväl förskolenämnden 
såsom grundskolenämnden, daterat den 19 januari 2022. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Förskolenämnden 16 februari 2022 § 11 forts.   
    
Diarienummer FSN-2021/600.601    
 

 
 

 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C). 
 
Beslutet ska skickas till 
Kommunens revisorers revisionsgrupp 2 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Förskolenämnden 16 februari 2022 § 12   
    
Diarienummer FSN-2022/57.601    
 

 
 

Revidering i delegationsordningen för 
förskolenämnden och grundskolenämnden  
 
Förskolenämndens beslut 
Förskolenämnden fastställer förslaget till revidering i delegationsordning 
som framgår i bilaga 1 i ärendet inom förskole- grundskolenämndens 
gemensamma områden A. Allmänna ärenden samt D. 
Förskoleverksamhet. 

 
Sammanfattning 
Med anledning av en förändring i bemanningen på enheten för hemkommun och 
placering samt grundskoleavdelningen kommer befattningarna enhetschef samt 
biträdande verksamhetschef från och med den 1 mars inte längre finnas kvar i 
organisationsstrukturen. Befattningen enhetschef på enheten hemkommun och 
placering har för närvarande delegation på 83 punkter i delegationsordningen och 
befattningen biträdande verksamhetschef har delegation på 6 punkter. Revideringen av 
förskolenämndens och grundskolenämndens delegationsordning avser enbart att 
ersätta delegaten enhetschef på enheten för hemkommun och placering med 
avdelningschef för avdelningen HR och hemkommun samt biträdande 
verksamhetschef för grundskolan med verksamhetschef för grundskolan så att 
delegationsordningen överensstämmer med rådande organisation. I övrigt har inga 
förändringar föreslagits i innehållet i punkterna för delegationsordningen. 
Förvaltningen ser dock ett behov av att under 2022 genomföra en större genomgång 
även innehållsmässigt av punkterna i delegationsordningen.   
 
Delegationsordning för förskolenämnden och grundskolenämnden är ett sammanhållet 
dokument. Områdena Allmänna ärenden, HR-ärenden samt Ekonomiärenden är 
gemensamma för nämnderna och därefter följer nämndernas respektive 
verksamhetsområden.  

 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C). 
 
Beslutet ska skickas till 
Akten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Förskolenämnden 16 februari 2022 § 13   
    
Diarienummer FSN-2021/575.601    
 

 
 

Detaljplan för Österhagen (del av Länna 4:7, 4:9, 
4;168 m.fl.)  
 
Förskolenämndens beslut 
Nämnden godkänner förvaltningens synpunkter och överlämnar 
tjänsteutlåtandet som nämndens yttrande till kommunstyrelsen. 

 
Sammanfattning 
Detaljplanen syftar till att inom Österhagen möjliggöra för cirka 570 
bostäder i blandad bebyggelse. Av de 570 bostäderna utgörs cirka 60 av 
lägenheter i ett vård- och omsorgsboende och sex lägenheter är LSS-
bostäder. Inom detaljplanen planeras även en friliggande förskola med 
cirka 100 platser, handel och service samt nya gator och gång- och 
cykelstråk. Det har tidigare beslutats att förskolan ska drivas i fristående 
regi. 
 
Den nya detaljplanen syftar till att möjliggöra sanering av deponin för att 
komma till rätta med de miljöskador som den orsakar i närområdet och för 
sjön Drevviken. Detaljplanen syftar också till att med nya rekreationsstråk 
tillgängliggöra befintlig naturmark och länka samman Skogås och Länna. 
 
Planområdet ligger i Länna/Skogås, väster om järnvägen och cirka en 
kilometer söder om centrala Skogås. Planområdet är cirka 21 hektar stort. 
Planområdet är idag obebyggt och används av närboende för rekreation. 
De rekreativa värdena kommer i huvudsak behållas i de delar som inte 
berörs av saneringen. De föreslagna förändringarna bidrar till att förbättra 
tillgängligheten och tryggheten i området. 
 
Detaljplanen har varit ute på samråd 2018. Detta är granskningsfasen 
vilket innebär att det är andra och sista instansen där man kan lämna 
synpunkter innan detaljplanen eventuellt blir antagen och därefter vinner 
laga kraft. Första inflyttning av boende bedöms ske tidigast år 2025. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C), Mats Österholm (M), Erling Karlsson 
(S), lokalsamordnare Jonas Uebel, Tomas Nordström (MP) och Sonia 
Benavente (V). 
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Protokollsanteckning 
Erling Karlsson (S) och Sonia Benavente (V) lämnar en gemensam 
bifogad protokollsanteckning med suppleantyttrande från Tomas 
Nordström (MP) till protokollet, FSN Bilaga § 7. 
 
 
Bilaga 
Protokollsanteckning från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet och 
suppleantyttrande från Miljöpartiet de gröna. 
 
 
 
 
 
Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 
Samhällsbyggnadsavdelningen 
Akten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Förskolenämnden 16 februari 2022 § 14   
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Detaljplan för Vårby udde-etapp 1  
 
Förskolenämndens beslut 
Nämnden godkänner förvaltningens synpunkter och överlämnar 
tjänsteutlåtandet som nämndens yttrande till kommunstyrelsen. 

 
Sammanfattning 
Planområdet ligger mellan Vårby gård och Vårby Haga i ett område som fått 
namnet Vårby Udde och innehåller de fastigheter där Spendrups länge haft sin 
bryggeriverksamhet. Då Spendrups flyttat sin verksamhet så är många av 
lokalerna på platsen ej längre i bruk. En detaljplan tas därför fram för att utreda 
möjligheterna för en ny stadsdel i ett vattennära läge vid Mälaren. 
 
Detaljplanen syftar till att skapa möjligheter att bygga en ny funktionsblandad 
stadsdel med cirka 2 000 nya bostadslägenheter, handel, hotell, service och 
kontor i Vårby. Boendeformen kommer att bli en blandning mellan bostadsrätter 
och hyresrätter. Detaljplanen möjliggör även uppförandet av fyra förskolor, en 
F-9 grundskola för cirka 600 elever samt vård- och omsorgsboende med 80 
platser för att skapa en blandad och integrerad stadsdel som man kan bo i, arbeta 
och besöka. Vidare syftar detaljplanen till att skapa nya mötesplatser i form av 
torg, parker, en ny gatustruktur inom området och möjliggöra en delvis ny 
sträckning av Vårby allé. I den norra delen av planområdet ligger det populära 
Vårbybadet i anslutning till Vårby herrgårdspark. Ambitionen är att förlänga 
detta parkstråk till en strandpromenad runt udden och detaljplanen ska 
undersöka möjligheten att tillgängliggöra vattnet och båthamnen för 
allmänheten. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C), Tomas Nordström (MP) Erling 
Karlsson (S) och Malin Ahlgren (V). 
 
Protokollsanteckning 
Erling Karlsson (S) och Malin Ahlgren (V) lämnar en gemensam bifogad 
protokollsanteckning med suppleantyttrande från Tomas Nordström (MP) 
till protokollet, FSN Bilaga § 8. 
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Bilaga 
Protokollsanteckning från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet och 
suppleantyttrande från Miljöpartiet de gröna. 

 

Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 
Samhällsbyggnadsavdelningen 
Akten 
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Detaljplan för Aspen 3 m fl.  
 
Förskolenämndens beslut 
Nämnden godkänner förvaltningens synpunkter och överlämnar tjänsteutlåtandet 
som nämndens yttrande till kommunstyrelsen. 

 
Sammanfattning 
Kommundelarna Sjödalen-Fullersta utgör ett av kommunens större 
utvecklingsområden. I kommundelen Sjödalen ligger Storängens industriområde 
som utgör en betydande del av utvecklingsområdet. Här kommer en successiv 
omvandling av industriverksamhet till bostäder och service att genomföras. 
 
Detta detaljplaneförslag, Aspen m.fl. (etapp 3) är ett led i omvandlingen av 
Storängen och innehåller en grundskola för cirka 650 elever, en idrottshall, en 
bollplan för sju spelare och en förskola med tio avdelningar. Under delar av 
skolgården byggs magasin för att samla upp vatten vid stora regn. Till detaljplanen 
hör också ett naturområde som utgör en grön koppling mellan sjön Trehörningen och 
Storängens blivande stadsdel. Området har vissa artvärden och påtagligt biotopvärde 
med värden för biologisk mångfald och kommer att tillgängliggöras som bostadsnära 
natur. 
 
Förskolan placeras mot Apelvägen närmast naturområdet och längst österut av de 
planerade byggnaderna. Förskolan ligger i zon B vilket innebär att förskolans friyta 
ska uppgå till minst 30 kvm per barn enligt Huddinges riktlinjer. I 
detaljplaneförslaget så anges friytan till cirka 4 000 kvm vilket blir cirka 20 kvm per 
barn om förskolan byggs med tio avdelningar och plats för 200 barn. Som 
kompensationsåtgärder för en mindre förskolegård anges att förskolan kommer att 
placeras i direkt anslutning till naturmark och att delar av naturmarken avses 
utvecklas till ett parkstråk med möjlighet till lek. 
  
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C), Erling Karlsson (S), Tomas 
Nordström (MP), Shadi Domat (L), Sven Pernils (SD), Malin Ahlgren (V) 
lokalsamordnare Jonas Uebel. 
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Förskolenämnden 16 februari 2022 § 15 forts.   
    
Diarienummer FSN-2022/58.601    
 

 
 

 
Protokollsanteckningar 
Shadi Domat (L) lämnar en bifogad protokollsanteckning till protokollet, 
FSN Bilaga § 9. 
 
Erling Karlsson (S) och Malin Ahlgren (V) lämnar en gemensam bifogad 
protokollsanteckning till protokollet, FSN Bilaga § 10. 
 
 
Bilagor 
Protokollsanteckning från Socialdemokraterna och Vänster partiet 
Protokollsanteckning från Liberalerna 
 
Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 
Samhällsbyggnadsavdelningen 
Akten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Förskolenämnden 16 februari 2022 § 16   
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Samråd om reviderad översiktsplan för Huddinge 
kommun  
 
Förskolenämndens beslut 
 
Nämnden godkänner förvaltningens synpunkter och överlämnar tjänsteutlåtandet som 
nämndens yttrande till Kommunstyrelsen. 

 
Sammanfattning 

Översiktsplanens mål och delmål utgår från globala och nationella mål. 
Målen visar vägen för en hållbar samhällsutveckling. Den reviderade 
översiktsplanen har sikte på år 2050. 
 
Fyra delmål beskrivs; 
 

                 1) Ett levande och växande Huddinge 
                 2) Ett Huddinge i samspel med naturen 
                 3) Ett Huddinge som håller ihop 
                 4) Ett Huddinge med minskad klimatpåverkan 

 
Översiktsplanen omfattar hela kommunens yta och beskriver hur en 
långsiktigt hållbar utveckling ska uppnås. I översiktsplanen visar 
kommunen hur bebyggelse, naturområden och infrastruktur i hela 
Huddinge ska utvecklas eller bevaras. 
 
Barn- och utbildningsförvaltningen ser positivt på den utveckling som 
översiktsplanen beskriver. 
  
Överläggning 
 
I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C). 
 
Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 
Samhällsbyggnadsavdelningen 
Akten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Förskolenämnden 16 februari 2022 § 17   
    
    
 

 
 

Fyllnadsval till arbetsutskottet  
 
Förskolenämndens beslut 
Nämnden beslutar att välja Shadi Domat (L) till uppdraget som ledamot 
och Mikael Tångring (DP) som ersättare i förskolenämndens 
arbetsutskott. 

                 Sammanfattning 
Shadi Domat (L) föreslås ersätta Johan Knutz (L) som ledamot. Mikael 
Tångring (DP) föreslås ersätta Viveka Birgersdotter (DP) som ersättare i 
förskolenämndens arbetsutskott.  
 
Johan Knutz (L) och Viveka Birgersdotter (DP) har avsagt sig sina 
uppdrag i förskolenämnden. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Tomas Selin (C). 
 
Beslutet ska skickas till 
Berörda personer 
Kommunstyrelsens förvaltning, HR och administrativa sektionen  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Förskolenämnden 16 februari 2022 § 18   
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    Delgivningar till nämnd februari, 2022  
 

                      Kommunfullmäktiges beslut den 8 november 2021 
§ 8 Mål och budget 2022 och planeringsramar för 2023–2024 för Huddinge 
kommun 
 
Kommunstyrelsens beslut den 1 december 2021 
§ 17 Revidering av Översiktsplan 2030 

Kommunrevisor Klas Hamrin 10 december 2021, för kännedom 
Kommunens arbete för att uppnå målet att kommunen ska vara en attraktiv 
arbetsgivare 

Trygghets- och delaktighetsberedningens beslut den 9 december 
2021 
§ 7 Verksamhetsplan för trygghets- och delaktighetsberedningen 2022 

Kommunfullmäktiges beslut den 13 december 2021 
§ 13 Utvecklingsplan för centrala Huddinge, kommundelarna Sjödalen och 
Fullersta – beslut om godkännande 
§ 16 Nytt idrottspolitiskt program 
§ 19 Revidering av riktlinjer för Huddingeförslag 
§ 20 Kommunalråds ansvarsområde 
§ 22 Befrielse från förtroendeuppdrag 
§ 23 Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Förskolenämnden 16 februari 2022 § 19   
    
    
 

 
 

Redovisning av delegationsbeslut  
Förskolenämndens beslut 
Nämnden ar tagit del av redovisning av delegationsbeslut. 

 

 
PUNKT 

 
ÄRENDEGRUPP 

 
BESLUTANDE 

 
NUMMER 

Beviljas 

A Allmänna ärenden    

A 2 Beslut i ärenden som är så brådskande 
att nämndens beslut inte kan avvaktas 

Nämndens ordförande 
eller vid dennes 
frånvaro nämndens 
vice ordförande 

FSN-2022/63 
FSN-2022/64 
FSN-2022/67 
FSN-2022/68 
FSN-2022/69 
FSN-2022/70 
FSN-2022/72  
FSN-2022/73 
FSN-2022/76  
FSN-2022/81 
FSN-2022/82 
FSN-2022/90 
FSN-2022/92 
FSN-2022/93 

 

B HR-äreden inom förskole-
nämnden och grundskole-
nämndens verksamhetsområde 

   

B 3 Förordnande av vikarie för biträdande 
utbildningsdirektör, avdelningschef 
och verksamhetschef 

Utbildningsdirektör FSN-2021/56 
FSN-2022/13 

 

D Förskoleverksamhet    

D 2 Beslut om att erbjuda plats i förskola 
eller pedagogisk omsorg i den 
omfattning som behövs om barnet har 
ett eget behov på grund av familjens 
situation i övrigt 

Enhetschef 
Hemkommun och 
placering 

FSN-2021/576 
FSN-2021/585 
FSN-2021/593 
FSN-2021/601 
FSN-2021/602 
FSN-2021/606 
FSN-2021/617 
FSN-2021/618 
FSN-2021/619 

Nej 
Nej  
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja  
Nej 
Nej 
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FSN-2021/627 
FSN-2021/631 
FSN-2021/648 
FSN-2022/1 
FSN-2022/14 
FSN-2022/15 
FSN-2022/16 
FSN-2022/18 
FSN-2022/60 
FSN-2022/66 

Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 

D 3 Beslut om att erbjuda plats i förskola 
eller pedagogisk omsorg i den 
omfattning som behövs för barn som 
av fysiska, psykiska eller andra skäl 
behöver särskilt stöd i sin utveckling. 

Enhetschef 
Hemkommun och 
placering 

FSN-2021/576 
FSN-2021/585 
FSN-2021/593 
FSN-2021/601 
FSN-2021/602 
FSN-2021/618 
FSN-2021/619 
FSN-2021/631 
FSN-2021/632 

Nej 
Nej  
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 

D 6 Beslut om att ta emot ett barn i 
förskola/pedagogisk omsorg, om barnet 
med hänsyn till sina personliga 
förhållanden har särskilda skäl att gå i 
Huddinge kommuns 
förskola/pedagogisk omsorg. 

Enhetschef 
hemkommun och 
placering 

FSN-2021/650 
FSN-2021/649 
FSN-2021/630 
 

 

D 8  Beslut om att barnet vid särskilda skäl 
kan behålla sin förskoleplats/plats i 
pedagogisk omsorg vid längre 
frånvaro än två månader 

Enhetschef 
hemkommun och 
placering 

FSN-2021/594  
FSN-2021/629 

 

D 12 Beslut om tilläggsbelopp för barn 
med omfattande behov av särskilt 
stöd i förskola och pedagogisk 
omsorg i fristående verksamhet 

Enhetschef 
hemkommun och 
placering 

FSN-2021/580 
FSN-2021/586 
FSN-2021/611 

Ja 
Nej 
Nej 

D 12.1 Yttrande vid överklagan av beslut 
enligt D 12 

Enhetschef 
hemkommun och 
placering 

FSN-2021/592  

D 15 Beslut att avstå från ingripande vid 
tillsyn av fristående förskolor och 
pedagogisk omsorg. 

Verksamhetscontroller 
med särskilt ansvar för 
arbetet med fristående 
utbildningsverksam 
hete 

FSN-2021/171  
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Övriga frågor  
 
Inga övriga frågor anmälda vid dagens sammanträde. 
 

 



 
      
     
Huddinge kommun 
Förskolenämnden 
2022-02-16 
 

PROTOKOLLSANTECKNING 

 Ärende 7: Bokslut och verksamhets-
berättelse 2021 för förskolenämnden 
Måluppfyllelsen bedöms som i hög grad uppfylld. Arbete med  
ledarskapsutbildning för rektorer samt kompetenshöjande insatser 
inom NPF och särskild begåvning är exempel på insatser under det 
gångna året. Satsningar på lärmiljöer och förskolebibliotek är andra 
viktiga åtgärder. När det gäller tidiga insatser vill vi gärna påpeka 
vikten av att alla barn går i förskolan för att ge alla barn bästa 
förutsättningarna för en lyckad skolgång. 

För fjärde året i följd gör förskolenämnden ett stort överskott, det 
här  året drygt 22 miljoner kronor. Det är ett betydligt angenämare 
bokslut än de kraftiga underskott som var vanliga åren före 2018. 
2016 och 2017 var negativa rekordår. 

Vi vet att också 2021 var ett mycket speciellt år på grund av 
pandemin. Inte minst ekonomin har varit svår att förutse och 
hantera. Vi ser att avvikelserna mot den lagda budgeten är många 
och stora. 

En stor avvikelse beror på att antalet inskrivna barn blev 93 färre än 
budgeterat (motsvarar 9,5 mnkr) trots att budgeten var nedskriven 
betydligt. En annan avvikelse beror på bidrag av staten både för 
kvalitetsinsatser och som covidkompensation avseende 
sjuklönekostnader. 

 

Med minskande antal förskolebarn under en följd av år skapas en 
rejäl press på förskolorna och deras ekonomi.  Antalet inskrivna barn 
är ju förskolornas intäktskälla, och minskningen ledde till att de 
kommunala förskolorna tappade 18,5 mnkr jämfört med lagd budget. 



Nämnden har under senare år anpassat volymerna, bland annat 
genom nedläggning av förskolorna Falken, Apelsinen och Atlas under 
2020. Vi har önskat tidsserier om barnantalet och om antal anställda, 
det vill säga faktauppgifter för en längre följd av år. 

Det är ett stort problem att många anställda inte har utbildning för 
arbete med barn. För 2020 redovisas att 31 % är förskollärare och 
endast 17 % har gymnasial barnskötarutbildning. Mer än hälften av 
personalen saknar dessa önskvärda kompetenser. Det behövs 
analyser av kompetensen hos dem som varken är förskollärare eller 
barnskötare. Satsningen på utbildning till barnskötare är en positiv 
åtgärd, men det behövs fler insatser. Personalomsättningen har 
minskat två år i rad och är nere på 9,5 procent. Antalet anställda har 
minskat med 162 på tre år.  

Vi läser med glädje att insatser för att synliggöra de kommunala 
förskolorna har kommit igång. Några försök till uppsökande 
verksamhet har testats. Detta är led i arbetet för att öka antalet 
inskrivna barn i förskolan. Fler behöver komma in i förskolan i god tid 
före förskoleklassen, och fler behöver tillräcklig vistelsetid för 
språkutveckling och social utveckling. Detta ligger helt i linje med ett 
aktuellt initiativ från regeringen. 

Huddinges förskolor har en mycket hög sjukfrånvaro. Med de 
speciella förutsättningarna är statistiken svåranalyserad. Det är bra 
att förvaltningen arbetar med att finna orsaker och möjliga åtgärder 
till den arbetsrelaterade utmattningen. 

Verksamheterna strävar efter att minska matsvinnet och att öka 
andelen ekologiska livsmedel. Andelen ekologiska livsmedel har 
minskat år efter år sedan 2017. På dessa fyra år har andelen minskat 
med 6 procentenheter. Vi har framfört att det är önskvärt att 
nämnden sätter ett mål för att förhindra ytterligare försämringar av 
andelen. Små barn behöver giftfri föda. 

De kommunala förskolorna har 14,5 miljoner kronor i lägre 
personalkostnader. Det är en effekt av att deras barnantal minskar, och 
dessutom minskar mycket mer än det som budgeterats. På två år har 
de kommunala förskolorna tappat 405 barn! Det är ett tydligt mått på 
vilka enorma anpassningar de kommunala förskolorna genomfört. De 



fristående enheterna har ökat sin andel av inskrivna barn med en 
procentenhet per år utan att några nya enheter öppnats. 
 

För Socialdemokraterna   
Erling Karlsson   



 
Huddinge Kommun 
Förskolenämnden  
2022-02-16 
 
 
Ärende 7:Bokslut och 
verksamhetsberättelse för 2021 
Förskolenämnden 
 

Förslaget till bokslut konstaterar att vi lägger ett år bakom oss som varit svårt att planera för 
med tanke på vilka omkostnader eller förändringar av verksamheten som har behövt vidtas 
med hänvisning till pandemin. Det är en bedömning som vi i delar fullt ut. Dock finns några 
delar av verksamhetsberättelsen som vi vill lyfta fram.  
 
Vi ser det som alarmerande att det genomgående i verksamhetsberättelsen går att se 
spåren av den förda politiken i Huddinge där de fristående aktörernas förskolor ökar antalet 
barn i sina verksamheter och kommunen behöver reglera antalet avdelningar, personal och 
lokaler i andra änden. Detta sätter spår i de egna verksamheterna och gör det svårt att få en 
långsiktig planering för hur många avdelningar och förskolor som behövs i olika delar av 
kommunen. Ett exempel på detta ser vi i andra ärenden under nämndens möte. 
Bildhuggaren som var tänkt att drivas i egen regi läggs istället ut till en fristående aktör. 
Detta försvårar för kommunen att kunna använda lokalerna, till exempel som evakuering för 
förskolor/avdelningar som behöver rustas upp eller anpassas för modern 
förskoleverksamhet. Resultatet blir att en förskola i egen regi i området läggs ned.  
 
Den positiva avvikelsen som förskolenämnden visar i bokslutet hänger samman med 
minskade personalkostnader till följd av minskad inskrivning av barn i de egna 
verksamheterna. Detta till skillnad från de fristående verksamheterna som istället visar får 
fler barn i sina verksamheter gör att förändringen inte enbart kan förstås med anledning av 
pandemin.  
 
I verksamhetsplanen och i nämnden lyfts ofta hur väl kommunen samarbetar med 
fristående aktörer och hur tacksamma de de fristående förskolorna är över hur Huddinge 
kommun tillgodoser de fristående aktörernas behov. Samtidigt ser vi att det  finns många 
goda intentioner från förvaltningen till exempel för hur nya förskolor kan byggas för att 
flexibelt kunna ställas om till skola om behov uppstår. Detta är något som försvåras då allt 
fler av de planerade förskolorna drivs av fristående aktörer.  Förvaltningen lyfter också upp 
en målkonflikt mellan valfrihet och överkapacitet av förskoleplatser, vi ser detta som en 
konsekvens av den fria etableringsrätten för fristående aktörer. 



 
När det gäller personalens sjukskrivningar ser vi steg i rätt riktning för de långa 
sjukskrivningarna något vi hoppas fortsätter när verksamheterna kommer tillbaka helt efter 
pandemin. Bästa sättet att hålla de långa sjukskrivningarna nere är att ge personalen rätt 
förutsättningar,  mindre barngrupper och fler kollegor med rätt utbildning. 
 
Malin Ahlgren     Sonia Benavente  
Ledamot förskolenämnden (V)  Ledamot förskolenämnden (V)  
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Miljöpartiet 
 

Huddinge kommun                                                                                  
Förskolenämnden 
2022-02-16    Suppleantyttrande  
 
Ärende 7: Bokslut och verksamhetsberättelse 2021 för förskolenämnden 
 
Verksamhetsberättelsen är som vanligt välskriven och informationsrik om än i vissa delar lite 
svår att tränga igenom. Det gäller t.ex. den ekonomiska redovisningen. I de ”mjuka” delarna 
kan indikatorerna vara diffusa eller saknas vilket gör det svårt att bedöma måluppfyllelsen. 
 
Ekonomin 
 
Målet om ”en budget i balans” anges vara uppfyllt i ”mycket hög grad”, dvs högsta betyg. 
Skälet är det stora överskottet, 22 mkr, som nämnden redovisar. Detta är en felsyn av två skäl: 
1. Nära hälften av överskottet beror på att nämnden placerat närmare 100 barn färre än 

budgeterat. Motsvarande grund- och lokalpeng har således inte betalats ut. Det är pengar 
som kommer att betalas tillbaka till kommunstyrelsen. Den delen av överskottet har inget 
med nämndens förmåga att hålla budgeten att göra. 

2. Budgethållningen är inte bättre ju högre överskott nämnden redovisar. Nämndens uppdrag 
är att använda de medel som tilldelats av Kommunfullmäktige på bästa sätt för att sköta 
och finansiera förskoleverksamheten i kommunen. Nämnden måste anta att den budget vi 
får är anpassad till uppdraget. Att budgeten ska hållas är en självklarhet. Men det är också 
självklart att budgetmedlen ska användas för ändamålet. Ett stort överskott är inte inget att 
eftersträva. 

 
Budgetavvikelser kommer alltid att inträffa eftersom budgetbeslut tas under osäkerhet. Det 
kan vara svårt att hinna parera oförutsedda händelser i slutet av verksamhetsåret. Positiva eller 
negativa avvikelser på, säg, +/-5 mkt, dvs mindre än 1% av omslutningen, måste bedömas 
som en mycket god budgethållning. Panikartade inbromsningar kan få negativa konsekvenser 
för verksamheterna och bör undvikas. Stora överskott innebär å andra sidan att verksamheten 
kunde ha bedrivits med högre kvalitet. 
 
JAF-arbetet 
 
Jämförelser med andra kommuners kostnader och organisation är ett viktigt redskap för 
analys av den egna verksamheten. Förvaltningen har påbörjat ett sådant arbete (avrapporterat i 
delårsrapporterna) där man i första hand jämför ekonomiska indikatorer med andra 
kommuner. Källan är databasen Kolada som hanteras av RKA (Rådet för främjande av 
kommunala analyser) i samarbete mellan staten och SKR. Den ekonomiska primärstatistiken 
består i sin tur i huvudsak av de s.k. Räkenskapssammandragen som varje kommun skickar in 
till SCB. Organisation och redovisning kan skilja sig mellan olika kommuner. Resultaten av 
jämförelser måste därför tolkas försiktigt. 
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Ett exempel är lokalkostnaderna. I tabellen nedan visas lokalkostnaden per barn i kommunala 
förskolor i ett antal Stockholmskommuner. Sista tillgängliga år i Kolada är 2020. Värt att 
notera: 
1. Nivåerna 2020 variera kraftigt mellan kommunerna, från 56 tkr per barn i Järfälla till 15 

tkr per barn i Österåker. 
2. Lokalkostnaden utvecklas på väldigt olika sätt. Medan Järfällas lokalkostnad tre-dubblats 

under perioden så tycks Täbys och Sollentunas lokalkostnader knappt ha ökat alls. Nackas 
redovisade lokalkostnad 2020 är t.o.m. något lägre än 2011. 

3. Lokalkostnaden tycks ha ökat relativt kraftigt 2020 i ett par kommuner (Botkyrka och 
Huddinge), men legat stilla i andra. 

 
Det är inte alls säkert att den ekonomiska redovisningen enbart mäter skillnader i 
effektiviteten i lokalanvändningen. Det handlar också om skillnader i den ekonomiska 
redovisningen. Man måste därför vara försiktig med att dra alltför långtgående slutsatser av 
jämförelserna utan att säkerställa att redovisade kostnader är jämförbara. Dessutom saknas i 
Kolada mått på lokalernas och förskolegårdarnas kvalitet som kan ställas mot kostnaden. 
 
Lokalkostnad i kommunal förskola, tkr/inskrivet barn (N11033) 

 
 
Ett annat exempel är de volymmått som Skolverket ansvarar för. Figuren visar antal barn per 
legitimerad förskollärare i Huddinge 2016-2020. Siffrorna är hämtade från Kolada (serie 
N11812 och N11813). Variationerna mellan åren är stora, särskilt för privata utförare. 
Huruvida det är mätfel kan vara svårt att avgöra. Under alla omständigheter bör man inte dra 
långtgående slutsatser från förändringen under visst år utan i första hand titta på trenden under 
några år. 

 
 
Tomas Nordström 
Miljöpartiet 
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Huddinge kommun    
Förskolenämnden 
2022-02-16 

 
PROTOKOLLSANTECKNING/ SUPPLEANTYTTRANDE  
 
Ärende 8: Nedläggning av förskolan Gullvivan 
 
Under de senaste åren har antalet förskolebarn minskat år efter år. 
Enbart under 2020 och 2021 har de kommunala förskolorna fått 405 
färre inskrivna barn. Nämnden har tvingats att avveckla ett antal för-
skolor med skäl som att de varit för små för lönsamhet, lokaler med 
tillfälligt bygglov eller paviljonger som kan släppas till annan använd-
ning. Som vi minns dessa ärenden så har nämnden varit överens om 
de föreslagna nedläggningarna. 
 
I det reviderade tjänsteutlåtandet får vi veta att Gullvivan var klar re-
dan 1970. Den har alltså varit i drift i över femtio år. Snättringe upp-
ges vara den kommundel som har det största överskottet på försko-
leplatser. Vi har efterlyst information om var kapacitetsöverskotten 
finns och möjliga åtgärder för att minska dem, och fick en översiktlig 
genomgång av kapaciteten under nämndmötet.  
 
Nu uppges att Gullvivan står inför större och kostnadsdrivande reno-
veringsbehov. Personal har upplevt miljöproblem, och ventilationen 
anses vara otillräcklig. Varför har  förvaltningens och Huddinge Sam-
hällsfastigheters underhållsarbete varit så eftersatt att lokalerna nu 
anses kräva omfattande renoveringar? Vi ser ett tydligt behov av att 
Huddinge Samhällsfastigheter AB ser till att ha långsiktiga underhålls-
planer, som måste kommuniceras med de kommunala verksamhet-
erna. 
 



I det här ärendet spelar naturligtvis förskolan Bildhuggaren en viktig 
roll. Den planerades bli en kommunal förskola för 120 barn och med 
en idé om att ha en avdelning för ”nattis”. På grund av att vård- och 
omsorgsnämndens majoritet beslöt att det planerade kommunala 
vårdboende på samma tomt skulle övergå till privat utförare blev en 
effekt att även förskolan skulle drivas fristående. Att ge Jensen 
education school AB tillstånd utöka verksamheten till 140 platser, 
möjligen för att få ihop sin ekonomiska kalkyl, skapar ytterligare tryck 
på nedläggning av kommunala förskolor i området. 
 
En utgångspunkt i Huddinges förskoleplanering över tid bör vara att 
förskolor ska finnas nära bostaden. Det är en central kvalitet för alla 
småbarnsföräldrar och det minskar behovet av bilskjuts till och från 
förskolan. Om Bildhuggarens upptagningsområde ska omfatta Snätt-
ringe, Stuvsta och Segeltorp känns inte närhetsprincipen så närva-
rande. Vi minns när förskolan Korallen på Visättravägen, med många 
invånare – avvecklades utan uppenbara argument för att ersättas av 
en fristående utförare. De föräldrar som fortfarande vill ha sina barn i 
en kommunal förskola fick ett krångligare vardagspussel. 
 
Nämndens ledamöter har inför beslutet fått ett välformulerat mail 
från en berörd vårdnadshavare. Det framgår tydligt vad ett nedlägg-
ningsbeslut kan innebära ur ett föräldraperspektiv. 
 
För Socialdemokraterna  För Vänsterpartiet För miljöpartiet  
 
 
Erling Karlsson  Malin Ahlgren Tomas Nordström 
   Suppleantyttrande  
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PROTOKOLLSANTECKNING  
 
Ärende 9: Godkännande Jensen förskola 
 
Förskolan i kvarteret Bildhuggaren i Snättringe har en lång historia 
redan innan den är tagen i bruk. Den ursprungliga planeringen, som 
alla varit överens om, var att ett stort kommunalt äldreboende skulle 
kombineras med en stor kommunal förskola. En poäng var att vissa 
funktioner som till exempel kök skulle utnyttjas gemensamt av båda 
verksamheterna och skapa samordningsvinster. 
 
Till nämndens första sammanträde hösten 2020 får vi ett INFORMAT-
IONsärende med innebörden att såväl förskolan som äldreboendet 
ska gå över till fristående drift i stället för kommunal. En stor om-
svängning i ett mycket sent läge. Det var då bara nio månader tills 
lokalerna skulle vara inflyttningsklara! Under nämndsammanträdet 
hördes ord som ”pinsamt”, ”överkörda” och någon ledamot kände 
tveksamhet till meningen med att vara med i nämnden. 
 
Utgångspunkten till omsvängningen var att vård- och omsorgsnämn-
den  hemställt till kommunstyrelsen om att äldreboendet ska upplå-
tas till en fristående utförare. Man hänvisar dels till en befarat över-
skott på boendeplatser och dels till det kontroversiella målet om att 
hälften av nytillkommande verksamheter ska byggas och drivas av 
fristående aktörer. Det finns däremot inget mål om att antalet platser 
i förskolor eller äldreboenden ska bli lika många. Våra partier står inte 
bakom 50/50-målet, som vi anser är orealistiskt. 
 



Förskolan i Bildhuggaren är planerad och byggd för sex avdelningar 
med totalt 120 barn. Den aktuella ansökan vill omstrukturera till åtta 
avdelningar med totalt 140 barn. Skälet uppges vara att man vill 
skapa mindre barngrupper. Hänsyn till ekonomin kan också ha spelat 
in? 
 
I förskolenämnden brukar vi ofta diskutera friytorna. Det beror på att 
de är viktiga för barnen. Boverket rekommenderar att minst 40 
kvadratmeter per barn ska avsättas i en förskolas egen utemiljö. Den 
styrande koalitionen i Huddinge beslöt för ett par år sedan att här ska 
lokala avvikelser gälla. En indelning i tre zoner gjordes. Närheten till 
spårbunden kollektivtrafik får nu avgöra om barnen ska få 20, 30 eller 
40 kvadratmeter. Vi har redan upplevt att man efter beslutet gjort 
avsteg från detta större avsteg från Boverkets riktlinjer. Vi har inte 
förstått varför barn som har sin förskola nära spårbunden trafik har 
mindre behov av rörelseytor och mindre behov av att utveckla sin 
motorik. 
 
Hur stor blir friytan per barn efter utökningen till 140 platser? Utemil-
jön är ju också en del i den pedagogiska miljön. 
 
Vi misstänker att ärendet om nedläggningen av den kommunala för-
skolan Gullvivan har ett samband med Bildhuggaren. Nämnden fick 
under nämndmötet översiktlig information om hur om platsöverskot-
ten ser ut. Vi fick då veta att Snättringe har ett stort överskott på 
uppemot 100 platser. Vi inser att en platsökning i Bildhuggaren ökar 
överkapaciteten ytterligare. 
 
En annan nackdel är ju att vår gemensamma strävan att förbereda en 
av de sex förskoleavdelningarna för omsorg på obekväm arbetstid, 
ofta kallat ”nattis”, kommer att rinna ut i sanden till förtret för famil-
jer i Segeltorp, Snättringe och Stuvsta. Vi fick fick nu beskedet att det 
inte finns något behov just nu. 
 
 
För Socialdemokraterna  För Vänsterpartiet   
 
Erling Karlsson  Malin Ahlgren 
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Huddinge kommun                                                                                  
Förskolenämnden 
2022-02-16    Suppleantyttrande  
 
 
Ärende 9: Godkännande av Jensen förskola Snättringe 
 
Närhet till förskola och kollektivtrafik är centrala kvalitetsfaktorer för barn och föräldrar vid 
sidan av professionell personal och väl utformade lokaler och förskolegårdar. En bärande 
princip för kommunens förskolor bör därför vara att avståndet mellan hem och förskola inte 
ska vara alltför långt. Det ska vara möjligt att ta sig till förskolan till fots och att ta sig vidare 
till arbetet med kollektiva färdmedel på rimlig tid. Förskolor i områden med övervägande 
radhus och villor bör vara relativt små och strategiskt placerade. Större förskolor bör i första 
hand finnas i tätt bebyggda områden med flerfamiljshus där gångvägarna är korta och 
närheten till kollektivtrafik ofta är god. 
 
Förslaget att inrätta en stor förskola med 140 platser i kvarteret Bildhuggaren innebär att 
tyngdpunkten i förskolorna i Snättringe flyttas längre bort från Stuvsta station, som är den 
naturliga knutpunkten för de föräldrar som arbetspendlar med kollektivtrafik från Snättringe. 
För att underlätta etableringen av den privata förskolan i Bildhuggaren avvecklas en 
kommunal förskola som ligger väsentligt närmare pendeltågsstationen. Att föreslå att barnen i 
den kommunala förskolan flyttas till en förskola som ligger tre gånger så långt bort från 
pendeln är häpnadsväckande. Det får ses mer som ett exempel på excel-planering än planering 
med barnfamiljernas bästa för ögonen. 
 
Förskolan i Bildhuggaren var ursprungligen planerad att bedrivas med kommunen som 
huvudman. Det hade skapat väsentligt större flexibilitet och möjligheter att möta ändrade 
befolkningsprognoser. Den kommunala förskolan var planerad för sex avdelningar med 
kapacitet för 120 barn. Kommunens förmåga att parera förändringar av 
befolkningsprognoserna utan att tvinga barn och föräldrar till långa, ofta bilburna, transporter 
mellan hem, förskola och pendeltrafik hade varit väsentligt större om Bildhuggaren kvarstått i 
kommunal regi. 
 
 
 
Tomas Nordström 
Miljöpartiet 
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PROTOKOLLSANTECKNING/SUPPLEANTYTTRANDE  
 
Ärende 13: Detaljplan för Österhagen 
 
Området Österhagen var för några år sedan bekant som en plats för 
illegal tippning av diverse avfall. Där man snart ska bygga bostäder, 
vårdboende, förskola med mera krävs en omfattande och dyrbar sa-
nering av marken. De som får betala priset för att några tjänat stora 
pengar på tippningen är de framtida invånarna och verksamheterna. 
 
I förskolenämnden brukar vi ofta diskutera friytorna. Det beror på att 
de är viktiga för barnen. Boverket rekommenderar att minst 40 
kvadratmeter per barn ska avsättas i en förskolas egen utemiljö. Den 
styrande koalitionen i Huddinge beslöt för ett par år sedan att här ska 
lokala avvikelser gälla. En indelning i tre zoner gjordes. Närheten till 
spårbunden kollektivtrafik får nu avgöra om barnen ska få 20, 30 eller 
40 kvadratmeter. Vi har redan upplevt att man efter beslutet gjort 
avsteg från detta större avsteg från Boverkets riktlinjer. Vi förstår inte 
varför barn som har sin förskola nära spårbunden trafik har mindre 
behov av rörelseytor och att utveckla sin motorik. 
 
Vi är medvetna om att de ofta finns en målkonflikt mellan förskolor-
nas friytor gentemot konkurrerande behov, där ekonomiska hänsyn 
oftast väger tungt. Vi anser att förskolan i Österhagen bör planeras 
för 40 kvadratmeter per barn. 
 
I ett tidigare ärende ”Huddinge kommuns framtida förskolor och sko-
lor – ställningstagande gällande utförare” har vi i stället föreslagit 
några bärande principer: 



1. I alla nya bostadsområden ska den första förskolan som till-
kommer vara kommunal. 

2. Det ska finnas ett kommunalt alternativ i alla kommundelar. 
3. Förskolenämndens tematiska strategi ska vara vägledande i 

planeringen av nya förskolor. Särskilt viktigt är det att nya för-
skolor ska bidra till att minska segregation och öka jämlikheten. 

4. Det bör finnas en mångfald av inriktningar oavsett utförare. 
 
Kommunfullmäktige beslöt i december 2018 att den kommande för-
skolan i Österhagen ska drivas av en fristående utförare. Argumentet 
var att ”byggherren har bestämt att det ska bli en fristående utfö-
rare”. Sedan 20 år tillbaka är förskolan Blåbärsstället den enda i 
kommundelen Länna. Det är en Pysslingen-förskola och har numera 
tio avdelningar. Vi hävdar att den tillkommande förskolan absolut bör 
drivas i kommunal regi. Barn- och utbildningsförvaltningen hade 
samma uppfattning då. Är inte valfriheten viktig längre för koalition-
en? 
 
I den allra sista meningen i tjänsteutlåtandet påpekas att det kan in-
träffa att förskolenämnden får teckna hyresavtal  om den privata fas-
tighetsägaren inte kommer att hitta någon hyresgäst som fristående 
utförare. På kommunens egen hemsida står det att denna förskola 
ska öppna första kvartalet 2022 (när man klickar på den kommande 
förskolan i Österhagen). Enligt våra lokalplanerare behövs denna för-
skola tidigast 2030. Det finns tid att tänka om! 
 
För Socialdemokraterna  För Vänsterpartiet För Miljöpartiet  
 
Erling Karlsson  Malin Ahlgren Tomas Nordström 
  
            Suppleantyttrande 
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Ärende 14: Detaljplan för Vårby udde – etapp 1 
 
Nämnden lämnade ett remissvar på planprogrammet för Vårby Udde för ganska precis 3 år 
sedan. Remissvaret var kritiskt till utformningen av förskolorna i området i bl.a. följande 
avseenden (Dnr FSN 2018/689.313 sid 4): 
 

 
 

 
 
Nämndens synpunkter har lämnats helt utan avseende i detaljplanen. Förskolorna i kvarteren 
A1 och F1 upptar merparten av innergården i kvarteren. F1 är därtill inbyggd i ett av 
bostadshusen, något som är riskfyllt ekonomiskt eftersom fastighetsägaren kräver 
hyresgarantier oavsett om lokalerna utnyttjas eller inte. Lokalerna riskerar också att bli mindre 
väl utformade för förskoleverksamhet eftersom de måste anpassas till bostadshusets struktur. 
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Problemen med gemensamma förskolegårdar och lokaler inbyggda i bostadshus 
uppmärksammades i kommunens lokalresursplan 2021 (bilaga 7 till Mål&Budget 2022), där 
särskilt Kungens kurva och Vårby udde pekades ut som problematiska. Kommunstyrelsens 
förvaltning fick i uppdrag att utarbeta ett förslag till strategi för planering av förskolor i större 
exploateringsområden. Under tiden som utredningsarbete pågår fortsätter detaljplanerna att 
utformas och beslutas som om de ekonomiska och sociala kostnaderna med inbyggda 
förskolor med små och delade gårdar inte existerar! I detaljplanen för Vårby udde har man 
lyckats med ytterligare en absurd innovation: En 3-vånings förskola (i kvarter B2) som 
klättrar 10-12 meter uppför den branta södersidan av bergskullen i området. Beskrivningen av 
hur konstruktionen ska kunna fungera som förskola är närmast parodisk (sid 12 i tjutet, sid 29 
i planbeskrivningen). 
 
Förvaltningens förslag till remissvar lyfter återigen fram flera kritiska frågor kring förskolorna 
i detaljplanen. Det gäller i första hand förskolor med delade gårdar och riskerna med lokaler i 
bostadshus, men även den orimliga terrass-konstruktionen för en av förskolorna. Något 
förvånande säger sig förvaltningen samtidigt vara i stort sett nöjd med förslaget och 
förutsätter att barnkonventionen och barnens bästa ska ligga till grund för det fortsatta 
planeringsarbetet. Det är en from förhoppning! 
 
För Socialdemokraterna  För Vänsterpartiet För Miljöpartiet 
 
Erling Karlsson  Malin Ahlgren Tomas Nordström 
Protokollsanteckning  Protokollsanteckning Suppleantyttrande 
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Huddinge kommun ska givetvis erbjuda elever och förskolebarn utemiljöer som inspirerar till 
rörelse och lek. Ett av de mest populära om inte det mest populära inslaget under rasterna är fotboll.  
På fotbollsplanen finns alla möjligheter att ta ut löpsteget. 

 

Därför finner Liberalerna det minst sagt märkligt att fotbollsplaner inte kan räknas in i skol- och 
förskolegårdens friyta bara för att det under vissa tider under dagen förekommer schemalagda 
idrottslektioner på planen. Utslaget över läsår så kommer majoriteten av idrottslektionerna inte att 
tillbringas på den eventuella fotbollsplanen. 

 

Om det inte finns en fotbollsplan i anslutning till skolgården så kommer det ändå att sparkas boll på 
skolgården men under sämre förutsättningar. Troligen kommer det också att begränsa utrymmet för 
de barn som inte är intresserade av att jaga en boll på rasten. 

 

I Huddinge som i så många andra kranskommuner är fotbollsplaner en bristvara vilket hämmar 
både föreningsliv och spontanidrottandet. Huddinge kommun har nyligen antagit ett idrottspolitiskt 
program som lyfter vikten av ett rörligare Huddinge. Det förutsätter att det finns tillgång till 
idrottsutövande även i tätbebyggda områden. 

 

Att i det läget avhända sig möjligheten att erbjuda en otroligt populär rastaktivitet och ge fler 
möjlighet att idrotta på fritiden är minst sagt olyckligt. Vi ställer oss givetvis bakom intentionerna i 
Boverkets rekommendationer men de måste tillämpas med förnuft. 

För Liberalerna 

 

 

Shadi Domat 



    
 
Huddinge kommun    
Förskolenämnden 
2022-02-16 
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Detta planområde omfattar en stor grundskola, en stor förskola, en 
idrottshall och en bollplan. Området är sankt, och det behövs ingen 
omfattande nederbörd  för att översvämningar ska uppstå. Det är bra 
att uppsamlingsmagasin planeras. 
 
Vi tycker att en förskola med tio avdelningar känns stort. Tanken är 
väl att de kommande invånarna i Storängen ska utnyttja den, och det 
innebär att man inte kan fylla tio avdelningar på en gång. Det är, som 
förvaltningen påpekar, viktigt att följa byggnationen för att inte stå 
med dyrbar överkapacitet. 
 
Friytan borde vara 30 kvm om kommunens riktlinjer ska följas, och 40 
kvm om Boverkets riktlinjer ska följas. I förslaget får förskolan endast 
20 kvm! Det är oacceptabelt! Vi har inte förstått varför barn som har 
sin förskola nära spårbunden trafik har mindre behov av rörelseytor 
och mindre behov av att utveckla sin motorik. 
 
Vi anser att det är helt orimligt att tänka sig att räkna in den plane-
rade bollplanens yta som en friyta till förskolan. 
 
Som tröst pekar man på att förskolan läggs i direkt anslutning till na-
turmark. De som skriver så har troligen begränsade erfarenheter av 
hur en förskola fungerar. Man kan inte bara ”släppa ut barnen” i na-
turmarken. Personal måste följa med, och det måste gå att ha uppsikt 



över samtliga barn hela tiden. Personaltätheten i dagens förskolor är 
inte överdimensionerad. 
 
Förvaltningen skriver att man är positiv till detaljplanen trots 
ovanstående brister. Man påpekar på att flera andra förskolor och 
skolor också är hänvisade till samma naturmark. Förskolor behöver 
egen mark, som kan utnyttjas på ett tryggt sätt. 
 
För Socialdemokraterna För Vänsterpartiet 
 
 
Erling Karlsson  Malin Ahlgren 
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